

# CHÂTEAU PESQUIÉ

## ASCENSIO

AOC VENTOUX 2020



### DESCRIPTION

Point d'orgue des cuvées parcellaires du domaine, Ascensio met en lumière la pureté et la puissance de nos plus beaux Grenaches, avec un impressionnant potentiel de garde.

### TERROIR

Argilo-calcaire avec gros éboulis  
Altitude : 350 mètres environ  
Age moyen des vignes 80 ans  
**Vignoble travaillé en biodynamie**

### CEPAGES

95% Grenache,  
5% Syrah

### VINIFICATION

La vendange est ramassée à maturité optimale et partiellement égrappées. Une partie de la récolte est ainsi gardée en grappe entière (30%). Cuvaison longue (1 mois), lente extraction et fermentation en cuve béton.

### ELEVAGE

Long élevage en cuve béton (30 mois).

### DEGUSTATION

Robe : violet profond  
Nez : puissant avec des arômes de fruits noirs, de réglisse et des notes minérales.

Bouche : ample et charnu, grand équilibre et une belle fraîcheur, avec des notes de kirsh, de framboise et poivre noir.

### DESCRIPTION

Acme of the single vineyard trilogy of Château Pesquié, Ascensio outlines the richness and the purity of some of our best grenaches, with an impressive ageing potential.

### TERROIR

Clay and limestone with big scree  
Altitude of around 350 meters.  
Age of vines : 80 years  
**Biodynamic vineyards**

### GRAPE VARIETIES

95% Grenache,  
5% Syrah

### WINEMAKING

The harvest takes place at full maturity and is only partially destemmed: 30% of whole cluster are kept. Long maceration (1 month), slow extraction and fermentation in a raw cement vat

### AGING

Ageing in concrete tank (30 months)

### WINE TASTING

Color: Deep purple  
Nose: Powerful with aromas of blackberry, plum, licorice, kirch and mineral notes.

Mouth: Large and full, this wine unfolds a great balance and an unexpected freshness, with flavours of raspberry, black pepper and black cherry.

*Cuvée disponible en grand format / This wine is also available in big size.  
Mis en bouteille au Château / Bottled at the Château.*

### MILLÉSIME A LA VENTE - CURRENT VINTAGE

JEB DUNNUCK 94/100  
LA TULIPE ROUGE 95/100  
ROBERT PARKER 93/100

### MILLÉSIMES PRÉCÉDENTS - PREVIOUS VINTAGES

WINE ENTHUSIAST 96/100 (MILLÉSIME 2018)  
JEB DUNNUCK 94+/100 (MILLÉSIME 2018)

## FAMILLE CHAUDIÈRE

Château Pesquié 1365B Route de Flassan 84570 Mormoiron - 04 90 61 94 08  
contact@chateaupesquie.com



chateaupesquie.com

